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 In iunie, Romania a fost pe locul doi in Europa ca avans al lucrarilor din 

constructii (Eurostat) 

 Eduard Novak a plecat la Jocurile Paralimpice de la Tokio, unde va concura la 4 

probe, cu sanse la medalie. Promisiunea ministrului 

 Noul ambasador trimis de Iohannis la Washington anunta un RECORD: 'Explozie' 

a exporturilor romanesti in SUA 

 Romania ar putea primi refugiati din Afganistan. Premierul anunta ca avionul 

care aduce românii in tara va lua la bord si alti cetateni 

 Dispozitivul de supraveghere a frontierei de stat, intarit din cauza situatiei din 

Afganistan. Romania, pe ruta obisnuita a refugiatilor din Orient 

 Europarlamentarii se vor intâlni joi dimineata cu seful diplomatiei europene 

pentru a dezbate ultimele evolutii a evenimentelor din Afganistan 
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 Ședință la Palatul Victoria: Guvernul va lua o serie de decizii 

importante, în domenii cheie 

Guvernul se reuneşte joi, în şedinţă, printre actele normative care urmează să fie 

discutate aflându-se un proiect de lege privind aprobarea contractului de finanţare a 

Spitalului Regional de Urgenţă Iaşi - COVID-19 între România şi Banca Europeană de 

Investiţii, semnat la Bucureşti şi la Luxemburg, la 20 aprilie 2021, în valoare de 250 

milioane euro. 

"Noul Spital Regional de Urgenţă Iaşi va înlocui infrastructura învechită şi fragmentată a 

Spitalului Clinic Judeţean de Urgenţă Iaşi cu o structură modernă, la standarde 

europene, din punct de vedere arhitectural şi medical, al echipamentelor şi tehnologiei 

IT. Spitalul va utiliza un nou model operaţional de management de spital, financiar, 

administrativ şi clinic, focalizat pe pacient. Acesta va fi organizat pe centre de îngrijire, 

grupate pe patologii înrudite şi va avea 850 de paturi de spitalizare continuă, 60 paturi 

de urgenţă, 45 de paturi pentru spitalizare de zi, 70 de cabinete ambulatorii, 19 săli de 

operaţie, servicii avansate de imagistică, radiologie intervenţională, endoscopie, 

cardiologie intervenţională, neuroştiinţe, etc. (...) Spitalul Regional de Urgenţă Iaşi va fi 

înfiinţat conform legii şi va fi organizat ca spital public în administrarea MS", se arată în 

nota de fundamentare a proiectului de lege, informează Agerpres.  

Un alt proiect de lege aflat pe agenda reuniunii Guvernului vizează ratificarea Acordului 

de împrumut "Proiect privind şcoli mai sigure, incluzive şi sustenabile" dintre România şi 

Banca Internaţională pentru Reconstrucţie şi Dezvoltare, semnat la Bucureşti la 6 mai 

2021, în valoare de 100 de milioane de euro. 

 

"Acest proiect este (...) ajustabil în funcţie de necesităţi şi se va implementa pe o 

perioadă de 6 ani. Sunt avute în vedere circa 55 de unităţi de învăţământ preuniversitar 

selectate a se reabilita cu prioritate, atât în zona urbană, cât şi în cea rurală. În procesul 

de selecţie vor fi luate în considerare anumite criterii precum nivelul de rezistenţă în 

cazul producerii unor eventuale dezastre (cutremure, inundaţii, etc.), fluctuaţia 

demografică (luându-se în considerare menţinerea sau creşterea numărului de elevi), 

procentul elevilor aparţinând comunităţilor minoritare, defavorizate, nivelul de trai al 

comunităţii respective", potrivit notei de fundamentare a proiectului. 
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Pe agenda şedinţei Cabinetului Cîţu figurează şi un proiect de ordonanţă de urgenţă 

privind unele măsuri din domeniul pensiilor publice, care vizează suplimentarea - pentru 

evaluarea şi recalcularea pensiilor din sistemul public de pensii - personalului Casei 

Naţionale de Pensii Publice cu 1.000 de posturi, încadrate în categoria funcţiilor 

contractuale, pe perioadă determinată, care vor fi ocupate în urma unui proces de 

recrutare prin concurs, în condiţiile legii. 800 de funcţii vor fi din categoria celor cu studii 

de licenţă sau echivalentă, iar 200 din categoria celor cu studii liceale, respectiv studii 

medii liceale, finalizate cu diplomă de Bacalaureat. 

 

Executivul urmează să stabilească, printr-o hotărâre, bugetul pentru implementarea 

Programului pentru şcoli al României în perioada 2017 - 2023 pentru următorul an 

şcolar. 

 

"Bugetul cuprinde şi ajutorul financiar alocat conform Deciziei de punere în aplicare (UE) 

2021/462 a Comisiei de stabilire a repartizării definitive a ajutoarelor din partea Uniunii 

către statele membre pentru fructe şi legume în şcoli şi pentru lapte în şcoli pentru 

perioada 1 august 2021 - 31 iulie 2022 şi de modificare a Deciziei de punere în aplicare 

(UE) 2020/467 notificată cu numărul C 2021-1571. Bugetul aferent anului şcolar 2021 - 

2022 este în sumă de 501.553 mii lei şi se utilizează după cum urmează: 76.305 mii lei 

pentru acordarea gratuită de fructe şi legume şi 38.077 mii lei pentru derularea 

măsurilor educative aferente, conform anexei nr. 1; 167.870 mii lei pentru acordarea 

gratuită de lapte de consum şi produse lactate fără adaos de lapte praf şi 38.077 mii lei 

pentru derularea măsurilor educative aferente, conform anexei nr. 2; 181.224 mii lei 

pentru acordarea gratuită de produse de panificaţie, conform anexei nr. 3, exclusiv de la 

bugetul de stat. Bugetul s-a întocmit pe baza numărului total al beneficiarilor 

programului - 1.903.851", se explică în nota de fundamentare a proiectului. 

 

În şedinţa de joi ar putea fi adoptat şi un proiect de hotărâre privind acordarea de 

stimulente financiare absolvenţilor care au obţinut media 10 la Evaluarea naţională şi la 

examenul naţional de Bacalaureat, sesiunea iunie-iulie 2021. Se are în vedere acordarea 

de stimulente financiare în valoare de 1.000 de lei fiecărui absolvent al clasei a VIII-a 

care a obţinut media 10 la Evaluarea naţională şi de 3.000 de lei fiecărui absolvent de 

liceu care a obţinut media 10 la Bacalaureat. 
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În acest an, 163 absolvenţi de liceu au obţinut media 10 la Bacalaureat - 146 la examenul 

naţional Bacalaureat şi 17 la examenul de Bacalaureat german, iar 132 absolvenţi de 

clasa a VIII-a au obţinut media 10 la Evaluarea naţională. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Klaus Iohannis a semnat - Dan Vîlceanu depune jurământul în calitate 

de ministru al Finanțelor Publice 

Preşedintele Klaus Iohannis a semnat decretul pentru numirea lui Dan Vîlceanu în funcţia 

de ministru al Finanţelor, transmite Administraţia Prezidenţială. Ceremonia de învestire a 

acestuia va avea loc miercuri, de la 17.30, la Palatul Cotroceni. 

„Preşedintele României, Klaus Iohannis, a semnat miercuri, 18 august 2021, decretul de 

numire în funcţia de membru al Guvernului a domnului Dan Vîlceanu, ministrul 

finanţelor. La data publicării prezentului decret în Monitorul Oficial al României, 

încetează efectele Decretului nr. 825/2021 pentru desemnarea unui membru al 

Guvernului ca ministru interimar, publicat în Monitorul Oficial al României, Partea I, nr. 

676 din 8 iulie 2021. Ceremonia de depunere a jurământului de învestitură va avea loc 

astăzi, ora 17:30, la Palatul Cotroceni”, arată anunţul de presă al Administraţiei 

Prezidenţiale. 

Dan Vîlceanu a fost validat miercuri, în Biroul Politic Naţional al PNL, pentru Ministerul 

Finanţelor, a anunţat premierul Florin Cîţu, care aanunţat că au fost prezenţi 70% dintre 

preşedinţiii de filiale. Singurul vot împotrivă a fost al lui Ludovic Orban. Dan Vîlceanu a 

declarat, după şedinţa BPN, că va face echipă bună cu premierul. Preşedintele PNL 

Ludovic Orban a declarat miercuri, după şedinţa BPN în care a fost validată 

nominalizarea lui Dan Vîlceanu pentru Ministerul Finanţelor, că unicul vot împotrivă îi 

aparţine, precizând că prin votul dat ca preşedinte al PNL, şi-a exprimat rezerve extrem 

de serioase faţă de această candidatură. ” Există riscuri cu privire la această desemnare”, 

a susţinut liderul liberal. Dan Vîlceanu, în vârstă de 42 de ani, este de profesie economist, 

cu licenţa, masterul şi doctoratul făcute la Universitatea de Vest din Timişoara. Încă din 

anul doi de facultate, a lucrat pentru firma Trefo SRL, companie care derulează contracte 

în domeniul energiei şi care este controlată de familia sa. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 Camera Deputaților se întrunește în sesiune extraordinară pentru a 

discuta aprobarea găzduirii Conferinței Plenipotențiarilor a Uniunii 

Internaționale a Telecomunicațiilor 

Camera Deputaților se întrunește joi în sesiune extraordinară pentru a discuta aprobarea 

găzduirii, organizării și finanțării Conferinței Plenipotențiarilor a Uniunii Internaționale a 

Telecomunicațiilor (UIT), se arată într-un document emis de președintele Camerei 

Deputaților, Ludovic Orban. 

„ITU, cea mai mare organizație din lume din domeniul telecomunicațiilor, a ales pentru 

prima oară după 30 de ani o țară din Europa – România, drept țara gazdă pentru 

întrunirea de anul viitor. În cadrul întrunirii, acest organism își va alege președintele și 

consiliul de conducere al ITU (International Telecommunication Union) – agenție a ONU 

specializată pentru domeniul TIC (Tehnologia Informației și a Comunicațiilor)”, a scris pe 

Facebook Ciprian Teleman la adoptarea Ordonanței de Urgență a Guvernului cu privire 

la conferință, după cum relatează Economedia. 

Această conferință se organizează o dată la patru ani și este evenimentul în care 

reprezentanții celor 193 de țări membre analizează și stabilesc standarde în ceea ce 

privește tehnologia informației și comunicațiilor, cu efort susținut pe subiectul 

digitalizării și incluziunii digitale pentru comunitățile emergente. 

„Pentru România reprezintă o oportunitate pentru a-și consolida rolul de membru 

important al comunității globale în domeniul TIC și vă asigur că prin MCID vom face tot 

ce este necesar ca rezultatele să fie favorabile!”, afirma Teleman, potrivit sursei citate. 

Conferinţa Plenipotenţiarilor Uniunii Internaţionale a Telecomunicaţiilor va avea loc în 

Bucureşti, la Palatul Parlamentului, în perioada 26 septembrie – 14 octombrie 2022. 

Ediția anterioară a Conferinței Plenipotențiare a UIT a fost găzduită la Dubai, în 2018, de 

Guvernul Emiratelor Arabe Unite. 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 

http://cdep.ro/pdfs/decizii/decizie_ses_extr_20210819.pdf
https://economedia.ro/romania-va-gazdui-anul-viitor-conferinta-plenipotentiarilor-a-uniunii-internationale-a-telecomunicatiilor.html#.YRzfZY4zZPY
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 Începerea școlii. Cîmpeanu: Ipoteză - la apariția unor cazuri 

confirmate într-o clasă, elevii care nu sunt vaccinați trec obligatoriu în 

online, cei vaccinați pot continua orele fizic 

Ministrul Educației, Sorin Cîmpeanu, a anunțat că vineri va avea loc o întâlnire la Guvern 

pe tema măsurilor pentru începerea noului an școlar pe 13 septembrie, iar o ipoteză 

luată în calcul este aceea ca elevii vaccinați să poată continua să meargă fizic la școală 

după ce apar cazuri de Covid-19 în clasa lor, iar cei nevaccinați să treacă obligatoriu în 

online. 

 

Amintim că vaccinarea este posibilă începând cu vârsta de 12 ani. 

Cîmpeanu a anunțat că ordinul comun care va stabili regulile și măsurile de siguranță 

pentru începerea școlii pe care îl va elabora împreună cu ministerul Sănătății va fi gata în 

perioada 1-3 septembrie. 

Masca în școală va rămâne obligatorie indiferent dacă elevii sunt vaccinați sau nu. De 

asemenea, Cîmpeanu a amintit de testele noninvazive, cu salivă, care anul trecut nu au 

fost aprobate și cumpărate pentru a fi folosite în școli. 

Ce a declarat Cîmpeanu la Antena3: 

 „Un ordin comun Ministerul Educației-Ministerul Sănătății va apărea în perioada 

1-3 septembrie. Până atunci pregătim acest ordin. Vom avea vineri o întâlnire 

convocată de prim-ministrul României la Guvern, în prezența medicului Raed 

Arafat, al ministrului Sănătății, INSP, colonelului Valeriu Gheorghiță la care vom 

discuta măsurile care se impun în vederea asigurării unei stări de siguranță în 

școli, știut fiind că decizia este de deschidere a școlilor cu prezență fizică în data 

de 13 septembrie. 

 Printre măsurile pe care le vom discuta se vor regăsi: demararea unei campanii de 

înâlniri interactive la nivelul fiecărei școli, mediată de o persoană desemnată de 

fiecare școală și de un reprezentant DSP pentru a le prezenta părinților interactiv 

problematica, importanța și necesitatea vaccinării. 
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 Se vor discuta și măsuri de stimulare a vaccinării. Este de luat în calcul, cu titlu de 

ipoteză, inclusiv acea decizie ca în cazul apariției unor cazuri confirmate într-o 

clasă, cei care nu sunt vaccinați să treacă obligatoriu în online, iar cei care sunt, să 

poată continua cu prezență fizică. 

 Beneficii materiale? Nu am niciun fel de idee despre acest subiect. Cu siguranță la 

întâlnirea de vineri vom discuta despre orice fel de măsuri pentru încurajarea 

vaccinării. 

Masca va fi obligatorie și în noul an școlar 

 „Masca va fi obligatorie în continuare în școli, indiferent dacă elevii sunt vaccinați 

sau nu. Distanțarea va rămâne o regulă. De asemenea, respectarea normelor de 

igienă și obligativitatea aerisirii spațiilor de învățământ. Ne vom asigura că în 

fiecare școală se înțelege importanța acestei măsuri. 

Testări în școli pentru cei simptomatici 

„Vom discuta inclusiv despre importanța testării pentru a încuraja părinții să își 

dea acordul pentru testare. Testarea a fost limitată doar de acordul părinților, care 

au considerat că este invazivă. Vom discuta și în măsură se pot omologa acele teste 

non-invazive despre care am discutat prea mult timp,” a mai spus joi ministrul 

Educației. 

Ministrul Sănătăţii, Ioana Mihăilă, a declarat în urmă cu 2 saptamani că doreşte ca 

procesul testării copiilor şi personalului din şcoli care devine simptomatic să fie reluat. 

 

“Noi am făcut disponibile testările pentru copiii din şcoală încă de anul trecut, dorim 

împreună cu Ministerul Educaţiei să reluăm acest proces de testare pentru copiii şi 

personalul din şcoli care devine simptomatic. Vorbim de testele care sunt acreditate de 

forurile ştiinţifice europene, acele teste rapide antigen, dar, de asemenea, recomandarea 

noastră fermă şi discutată şi agreată cu Ministerul Educaţiei este să continuăm cu 

măsurile de prevenţie şi anume purtarea măştii, ventilaţia corespunzătoare a spaţiilor în 

care copiii îşi petrec timpul şi îşi desfăşoară activităţile, precum şi, în limita posibilităţilor, 

distanţarea fizică. 
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De asemenea, acolo unde este posibil, plănuim să organizăm cabinete pentru vaccinare, 

acolo unde avem personal medical suficient, şi unde avem copiii care în acest moment 

au indicaţia de a fi vaccinaţi. 

 

Trebuie să înţelegem că vaccinarea la copii este, de asemenea, sigură şi că ea reprezintă 

un bun mijloc de prevenţie a infecţiei la copiii de peste 12 ani, cei care au acum indicaţie 

de vaccinare”, a precizat ministrul Sănătăţii pentru News.ro. 

În guvern se discută despre stimulente pentru copii pentru vaccinare 

Guvernul are în vedere acordarea unor stimulente pentru a incuraja vaccinarea în 

rândul elevilor, a declarat miercuri ministrul Educației. 

 

Întrebat miercuri la B1 TV dacă s-a gândit la anumite stimulente și pentru copii pentru 

vaccinare, în contextul în care guvern se vorbește despre astfel de stimulente, Cîmpeanu 

a răspuns: 

 

„Cu siguranță da. În mediul universitar, universitățile se gândesc deja la stimulente 

pentru studenți. Pentru învățământul preuniversitar, se discută despre astfel de 

stimulente la nivelul guvernului, dar până nu va fi o decizie nu mă voi pronunța pentru a 

nu crea confuzie în rândul a milioane de elevi și părinți”. 

Câți profesori s-au vaccinat - ce arată raportările din 21 mai 

Pe 21 mai, Ministerul Educației a centralizat raportările de la unităție de învățământ și 

din platforma de vaccinare și a transmis următoarele date: 

 Din totalul de 266.120 de angajați titulari în învățământul preuniversitar de 

stat, s-au vaccinat 151.133 de persoane (112.559 de cadre didactice și 

38.574 - personal didactic auxiliar și nedidactic). 

 Precizăm că un număr de 125.523 de angajați au parcurs schema completă de 

vaccinare. Raportat la totalul angajaților titulari se înregistrează o rată de 

vaccinare de 56,8%. Raportat la numărul cadrelor didactice, rata de vaccinare 

este de 58%. 
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 Din totalul de 51.411 angajați titulari în învățământul universitar de stat și privat, 

s-au vaccinat 34.040 de persoane (22.391 de cadre didactice și 11.649 - personal 

didactic auxiliar și nedidactic). 

 Precizăm că 30.574 de angajați au parcurs schema completă de vaccinare. În 

raport cu numărul total de angajați titulari se înregistrează o rată de vaccinare de 

66,2%. Raportat la numărul cadrelor didactice, rata de vaccinare este de 76,5%. 

 Din totalul de 317.531 de angajați titulari în învățământul preuniversitar de stat și 

în sistemul de învățământ superior (de stat și privat), s-au vaccinat 185.173 de 

persoane (134.950 de cadre didactice și 50.223 - personal didactic auxiliar și 

nedidactic). 

 Alți 156.097 de angajați au parcurs schema completă de vaccinare. Prin raportare 

la numărul total de angajați titulari, se înregistrează o rată generală de vaccinare 

de 58,32%. Raportat la numărul cadrelor didactice, rata de vaccinare este de 60%. 

Ministrul a precizat pentru HotNews.ro ca va exista încă o centralizare a numărului 

cadrelor didactice vaccinate înainte de începutul anului școlar, în prima săptămână 

din septembrie. 

Structura anului școlar 2021-2022 

 

Anul școlar 2021-2022: cursurile încep pe 13 septembrie 2021 - vacanța de vară: 11 iunie 

2022. 

 

Primul semestru are doar 14 săptămâni: 13 septembrie 2021-22 decembrie 2021 - 

vacanța de iarnă este și vacanța intersemestrială. 

 

Vacanța de iarnă: 22 decembrie 2021-9 ianuarie 2022. 

 

Semestrul al doilea - 20 de săptămâni: 10 ianuarie 2022-14 aprilie. 

 

Vacanța de primăvară: 15 aprilie - 1 mai. 

Cursurile de reiau pe 2 mai și durează până la vacanța de vară care începe sâmbătă 11 

iunie. 
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În plus, există o vacanță pentru grădinițe și clasele primare în perioada 25-31 

octombrie. 

 

„Școala altfel” se desfăsoară în perioada 8-14 aprilie 2022. 

 

„Intervalul aferent programului Școala altfel nu va coincide cu perioda în care se susțin 

lucrările scrise semestriale (tezele)” se precizează în ordinul de ministru. 

 

Tezele se susțin cu cel puțin 3 săptămâni înainte de finalizarea semestrului. 

Pentru clasele terminale din învățământul liceal (clasa a XII-a zi, clasa a XIII-a seral și 

frecvență redusă), anul școlar are 32 de săptămâni de cursuri și se încheie la data de 27 

mai 2022. 

Pentru clasele a VIII-a, anul școlar are 33 de săptămâni de cursuri și se încheie la data 

de 3 iunie 2022, în timp ce pentru clasele din învățământul liceal - filiera tehnologică 

(exceptând clasele terminale anterior menționate), respectiv pentru clasele din 

învățământul profesional, anul școlar are 37 de săptămâni de cursuri. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Tichetul de creșă va urca cu 10 lei, iar cel de masă cu 8 bani 

Guvernul vrea să majoreze cuantumul tichetelor de creșă și de masă, conform unor 

proiecte de ordin ale Ministerului Muncii. Astfel, tichetele de creșă vor urca cu 10 lei, la 

490 lei, iar cele de masă cu 8 bani, la 20,09 lei. Valorile nominale se vor aplica și pentru 

primele 2 luni ale semestrului I al anului 2022 respectiv, februarie 2022 și martie 2022. 

Proiect ordin tichet de creșă 

Proiect ordin tichet de masă 

Tichetele de creșă reprezintă avantaje salariale, sunt impozabile, dar nu se cuprind în 

baza de impozitare lunară a contribuțiilor sociale obligatorii. 

 

 

http://mmuncii.ro/j33/images/Documente/Proiecte_in_dezbatere/16082021Ordin_Tichete_Cresa_sem_II_2021.pdf
http://mmuncii.ro/j33/images/Documente/Proiecte_in_dezbatere/16082021Ordin_Tichete_Masa_Sem_II_2021.pdf
http://mmuncii.ro/j33/images/Documente/Proiecte_in_dezbatere/16082021Ordin_Tichete_Masa_Sem_II_2021.pdf
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Conform legii, valoarea nominală indexată a unui tichet de masă se stabilește prin 

înmulțirea ultimei valori nominale indexate a unui tichet de masă cu indicele creșterii 

prețurilor de consum înregistrat la mărfurile alimentare, comunicat de Institutul Național 

de Statistică, calculat ca raport între nivelul mediu realizat al acestui indice pe ultimul 

semestru constituit din 6 luni calendaristice întregi, începând cu luna februarie 2019, și 

nivelul mediu al aceluiași indice pe penultimul semestru. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Transportatorii cer amnistie fiscală după ce și-au plătit angajații prin 

diurne, care nu sunt purtătoare de taxe 

Uniunea Naționalã a Transportatorilor Rutieri din România (UNTRR) cere Guvernului să 

dea o amnistie amnistie fiscalã prin care să renunțe la impozitarea retroactivă a 

diurnelor, potrivit unui comunicat de presă. 

Transportatorii se referă la emiterea unor procese verbale care au vizat reîncadrarea 

diurnei ca venit salarial și plata impozitelor și contribuțiilor aferente retroactiv pe 5 ani, 

decisă de ANAF. 

Ei reclamă faptul că autoritățile fiscale vor să impoziteze aceste diurne, deși primele 

controale ale ANAF i-ar fi exonerat de răspundere. Pe de altă parte, Fiscul arată că plata 

șoferilor prin intermediul diurnelor a dus la prejudicierea bugetului. 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 Militarii români vor putea folosi arma din dotare sau dispozitive de 

bruiaj împotriva dronelor - proiect de lege 

Militarii români vor putea să folosească legal armamentul din dotare împotriva dronelor 

care reprezintă o amenințare, potrivit unui proiect de lege aflat pe masa Guvernului. 

Totodată, MApN dorește reglementarea prin lege și folosirea dispozitivelor speciale de 

bruiaj electronic sau cu microunde împotriva dronelor. 
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Potrivit Expunerii de Motive, proiectul de lege vine să introducă în cadrul normativ și 

termenul de „dronă” care este definită ca fiind „orice vehicul terestru, aerian, acvatic sau 

subacvatic capabil să navigheze autonom, folosind pilotul automat sau care poate fi 

controlat printr-un echipament radioelectric de comandă la distanţă”. 

 Vezi aici proiectul de lege privind definirea dronelor și care va permite militarilor 

să folosească arma sau dispozitivele de bruiaj împotriva dronelor. 

Potrivit documentului, principalele amenințări reprezentate de utilizarea neautorizată a 

dronelor la adresa personalului și obiectivelor militare sunt: 

- executarea de activități de observare/supraveghere 

- direcționarea focului sistemelor de lovire și evaluarea efectului la țintă 

- culegere de informaţii şi/sau acţiuni de sabotaj împotriva unor obiective militare 

 

„Amenințarea este reprezentată nu doar de vehiculul fără pilot (purtător de senzori și 

eventual de materiale explozive), ci și de operatorul uman care controlează 

echipamentul radioelectric (sistem de comandă-control, transfer date și de navigație 

care utilizează undele radio) destinat controlului de la distanță al acestui vehicul fără 

pilot”, se arată în expunerea de motive. 

„Cadrul legislativ actual este insuficient dezvoltat pentru combaterea activităților 

neautorizate a dronelor acest fapt devenind o vulnerabilitate la adresa securității 

obiectivelor militare, având în vedere faptul că, în ultima perioadă, a fost semnalat un 

trend crescător al situațiilor în care obiective militare, în special cele izolate, au fost 

subiectul survolării neautorizate cu UAV”, potrivit documentului. 

 

„Sunt necesare redefinirea sintagmei „dispozitive militare”, pentru a fi cuprinse acele 

dispozitive destinate contracarării dronelor, introducerea unei noi sintagme „echipament 

radioelectric”, precum și introducerea conceptului de „dronă”, pentru a aduce conținutul 

legii la realitatea și cerințele operaționale actuale. Totodată, se impune autorizarea 

personalului Ministerului Apărării Naționale să folosească dispozitive militare împotriva 

acțiunilor dronelor, pentru îndeplinirea misiunilor specifice în domeniul apărării”, susține 

MApN. 

 

 

https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/08/EM-3.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/08/LG-4.pdf
https://sgg.gov.ro/1/wp-content/uploads/2021/08/LG-4.pdf
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Proiectul de lege presupune și stabilirea folosirii de către personalul Ministerului Apărării 

Naționale, „a dispozitivelor militare care emit semnale electronice de bruiaj sau de 

dezinformare ori care emit energie dirijată, microunde de mare putere sau laseri se 

stabilește prin ordin al ministrului apărării naționale.” 

 

Prin proiectul de act normativ se aduc următoarele aspecte de noutate în legislaţia 

naţională, astfel: 

 modificarea definiției „dispozitivului militar” pentru a include în această categorie 

principalele caracteristici ale echipamentelor care, în momentul de față sunt 

utilizate pentru contracararea dronelor. Majoritatea acestor dispozitive de 

contracarare nu implică acțiuni cinetice împotriva dronelor, ci doar emiterea unui 

semnal electronic de bruiaj, de dezinformare electronic, sau emiterea de energie 

dirijată, microunde de mare putere. 

 definirea termenului de dronă ca fiind „dronă - orice vehicul terestru, aerian, 

acvatic sau subacvatic capabil să navigheze autonom, folosind pilotul automat 

sau care poate fi controlat printr-un echipament radioelectric de comandă la 

distanţă”; 

 completarea situațiilor în care personalul MApN poate face uz de armamentul și 

dispozitivele militare din dotare împotriva dronelor și echipamentelor 

radioelectrice utilizate pentru comiterea unui act ostil; 

 utilizarea forței împotriva dronelor prin folosirea armamentului sau a altor 

dispozitive militare,care să conducă, pe cât posibil, la oprirea sau imobilizarea 

acestora; 

 autorizarea personalului MApN să rețină dronele imobilizate, echipamentele 

radioelectrice neutralizate și să le predea organelor în drept; 

 autorizarea personalului din cadrul Forțelor Aeriene ale MApN pentru a face uz 

de armamentul de bord în scopul asigurării pazei şi apărării obiectivelor militare 

ori securităţii zonelor militare restricționate, similar personalului din cadrul 

Forțelor Navale. 

 



CNSLR Fratia |  Revista Presei 19 august 2021 15 

 

 utilizarea dispozitivelor militare pentru contracararea dronelor se execută 

proporţional cu necesarul, constrângerile şi limitările privind circumstanţele, 

modalităţile şi mijloacele prin care forţa poate fi folosită, urmând a fi stabilite, 

conform legii, prin acte normative specifice subsecvente. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ordonanță anti-birocrație pentru comercianți. Dispare obligația de a 

absolvi cursuri de vânzători, lichidările de stocuri nu mai trebuie 

notificate la primărie, fermierii pot vinde direct clienților 

Ministerul Economiei, Antreprenoriatului și Turismului a pus în transparență un proiect 

de ordonanță de urgență care ar aduce “debirocratizarea comerțului”, potrivit ministrului 

de resort, Claudiu Năsui. Se elimină obligația unor cursuri de vânzători, se schimbă 

regulile pentru lichidarea stocurilor și apar clarificări și pentru tipul de comerț “form farm 

to fork” (de la fermă la consumator). 

Proiectul de Ordonanță de urgență a Guvernului privind modificarea și completarea 

Ordonanței Guvernului nr. 99/2000 privind comercializarea produselor și serviciilor de 

piață poate fi consultat AICI 

Ce ar aduce acest proiect, potrivit ministrului? “Eliminăm obligația de a face un curs 

inutil de vânzător pentru oamenii care vor să facă vânzare. Acum, dacă cineva vrea să 

vândă ceva, trebuie să ia o ștampilă cum că a făcut un curs inutil. Evident, cursul nu 

poate fi făcut oriunde, ci numai la niște firme special „acreditate” de stat. Care, după 

cum ați intuit, ne taxează pentru asta. M-am uitat de curiozitate, prețurile variază între 

500 și 700 de lei”, remarcă Năsui, într-o postare pe pagina sa de Facebook. 

Ministrul susține că modificările ar încuraja scăderea prețurilor la produse. “Eliminăm și 

birocrația de care era nevoie la soldarea sau lichidarea stocurilor. Dacă o firmă voia să-și 

lichideze marfa, trebuia să parcurgă o birocrație întreagă, inclusiv să facă o notificare la 

primărie. Eliminăm și interdicția de a face mai mult de două soldări pe an. După acest 

proiect, totul se va face ușor. O economie este cu atât mai sănătoasă cu cât permite 

concurența. Concurența pentru cele mai bune produse și concurența pentru cele mai 

mici prețuri”, spune Năsui. 

http://economie.gov.ro/transparenta-decizionala/proiecte-in-dezbatere-publica
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Proiectul de lege aduce clarificări și pentru tipul de comerț “form farm to fork” (de la 

fermă la consumator). “O altă absurditate a statului român este că, deși zice că vrea să 

încurajeze inovația și concurența, blochează modele noi de afaceri prezente în toată 

Europa. Cum? Prin supra-reglementare și sancțiuni. Așa cum au apărut serviciile de tip 

Uber și livrările la domiciliu, așa trebuie să fim deschiși la mai multe inovații. De 

exemplu, în Europa s-a extins recent modelul de afaceri „from-farm-to-fork”, adică direct 

de la fermă la furculiță, fără intermediari. Cum funcționează? Fermierii se adună pe rețele 

de socializare împreună cu clienții lor și spun ce produse au pe stoc. Clienții încep să 

plaseze comenzi. Și, ca să evite costurile recurente de transport, se întâlnesc o dată pe 

săptămână timp de o oră să își livreze produsele comandate. Practic, oamenii cumpără 

direct de la fermier. Mai toate conceptele și politicile pe care le susține Uniunea 

Europeană de lanț scurt, bio, eco, green sunt acoperite de acest model de afaceri. 

Toate produsele sunt verificate de ANSVSA și toate entitățile sunt înregistrate la ANAF. 

Dar ce să vezi, protecția consumatorului de la noi zice că e ilegal modelul de business 

practicat în restul Europei. 

Adică taman statul care pretinde că vrea să ne apere ne ia dreptul de a avea opțiuni. 

Deci, de fapt, nu ne apără deloc. Ne împiedică să alegem dintr-o gamă mai largă de 

servicii și ne trimite la vechile lanțuri de magazine. Nu avem nimic contra lor, dar românii 

au dreptul să aibă cât mai multe opțiuni. Din toate aceste motive, am clarificat lucrurile 

în acest proiect de lege, astfel încât să fie clar pentru toți că modelul este legal și nu 

trebuie sub niciun pretext blocat”, susține Năsui. 

(Sursa: economedia.ro) 

 

 AFIR a publicat condițiile de accesare a fondurilor europene pentru 

tineri fermieri, ferme mici și pentru cooperare în sectorul agricol și 

pomicol 

Agenția pentru Finanțarea Investițiilor Rurale a publicat pe pagina oficială www.afir.info 

versiunile finale ale Ghidului solicitantului pentru accesarea sprijinului financiar acordat 

pentru instalarea tinerilor fermieri (sM  6.1), pentru dezvoltarea fermelor mici (sM 

6.3) și pentru cooperare orizontală și verticală între actorii din lanțul de 

http://www.afir.info/
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aprovizionare în sectoarele agricol și pomicol (sM 16.4/ sM 16.4a) din cadrul 

Programului Național de Dezvoltare Rurală 2014 – 2020 (PNDR 2020).  

În ceea ce privește tinerii fermieri, principalul element de noutate îl reprezintă majorarea 

sprijinului financiar pe care îl pot obține începând cu sesiunea din acest an. Astfel, 

finanțarea pentru cei care se instalează prima dată ca tineri fermieri este 100% 

nerambursabilă, se acordă pentru o perioadă de maximum trei ani (inclusiv pentru 

exploatațiile pomicole – față de cinci ani cât era anterior) și poate fi în valoare de 

70.000, 60.000, 50.000 sau de 40.000 de euro în funcție de dimensiunea exploatației – 

exprimată în SO (standard output), care se poate calcula și prin noua aplicație pusă la 

dispoziția publicului pe pagina de internet a AFIR  http://so.afir.info/. Totodată, dacă în 

Planul de afaceri sunt integrate operațiuni de condiționare – procesare sau agricultura 

ecologică acest lucru poate asigura un plafon de sprijin superior. 

De asemenea, se pot obține fonduri europene pentru dezvoltarea fermelor mici, 

sprijinul acordat este 100% nerambursabil și este de maxim 15.000 de euro. Condițiile 

de finanțare sunt similare cu cele din anii trecuți.  

Sprijinul maxim financiar pentru cei care doresc să acceseze submăsura 16.4a/ 16.4 a 

fost majorat la 250.000 de euro, de la 100.000 de euro în sesiunile anterioare și este 

100% nerambursabil. Costurile de funcționare a cooperării nu vor depăși 10% din 

valoarea maximă a sprijinului acordat pe proiect. Sprijinul solicitat trebuie să fie justificat 

și corelat cu complexitatea proiectului, cu cantitatea de produse comercializate și cu 

valoarea adăugată generată de acesta după implementare. 

Facem precizarea că sesiunea de primire a proiectelor pentru submăsurile 6.1, 6.3 și 

16.4/ 16/4a va începe în data de 27 august 2021, ora 9.00. 

Toți cei interesați să acceseze fonduri europene prin submăsurile menționate anterior au 

la dispoziție gratuit pe www.afir.info Ghidul solicitantului și anexele aferente acestuia, la 

secțiunea „Investiții PNDR”, în vederea întocmirii documentației pentru depunerea 

cererilor de finanțare, care se va realiza on-line, pe site-ul Agenției, la momentul lansării 

sesiunii.  

(Sursa: AFIR) 

 

http://so.afir.info/
http://www.afir.info/
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 Fondurile alocate programului Noua Casă s-au epuizat în timp 

record. În lipsa acestora, tot mai mulți români aleg creditele ipotecare 

DIN ARTICOL 

13.000 de români și-au cumpărat anul acesta o locuință prin programul Noua 

CasăExperții avertizează asupra fenomenului de supraîndatorare 

În doar câteva luni, banii alocați programului Noua Casa s-au epuizat. Un record, anunță 

reprezentanții Fondul Național de Garantare a Creditelor pentru Întreprinderi Mici și 

Mijlocii, care spun că așteaptă fonduri noi la rectificarea bugetară. Aceasta nu este 

singura veste bună pentru tinerii care vor să își cumpere o locuință cu ajutor de la stat. 

Deși Noua Casă trebuie să se încheie, sunt semnale că programul va continua și anii 

următori. 

Românii care aveau în plan să își cumpere anul acesta o locuință prin Programul Noua 

Casă trebuie să se reorienteze. La nivel teoretic, un pic peste 500 de români ar mai putea 

să își ia un apartament cu ajutor de la stat. În practică, fondurile rămase sunt deja 

antamante. 

Dumitru Nancu, preşedintele Fondului de Garantare: Bani distruibuiți la bancă, fonduri 

care în acest moment sunt doar în circuit de avizare. Noi, din informațiile pe care le avem 

de la instituțiile financiare, până la sfârșitul lunii și băncile vor epuiza acest plafon de 1,5 

miliarde. 

13.000 de români și-au cumpărat anul acesta o locuință prin programul Noua Casă 

De banii aceștia aproape 13.000 de români și-au cumpărat anul acesta o locuință prin 

programul Noua Casă. 

Deși statul a dublat plafonul de creditare pentru locuințele noi, 8 din 10 români care și-

au luat un apartament prin programul Noua Casă au făcut un împrumut la bancă pentru 

cel mult 70.000 de euro – credit ce are garanții de stat de 50% și pentru care avansul 

este de 5% din valoarea achiziției. 

Chiar dacă fondurile pentru Noua Casă s-au epuizat, românii nu renunță la visul de a 

deveni proprietari.  

https://www.digi24.ro/stiri/economie/fondurile-alocate-programului-noua-casa-s-au-epuizat-in-timp-record-in-lipsa-acestora-tot-mai-multi-romani-aleg-creditele-ipotecare-1638185#highlight-1638185-1
https://www.digi24.ro/stiri/economie/fondurile-alocate-programului-noua-casa-s-au-epuizat-in-timp-record-in-lipsa-acestora-tot-mai-multi-romani-aleg-creditele-ipotecare-1638185#highlight-1638185-1
https://www.digi24.ro/stiri/economie/fondurile-alocate-programului-noua-casa-s-au-epuizat-in-timp-record-in-lipsa-acestora-tot-mai-multi-romani-aleg-creditele-ipotecare-1638185#highlight-1638185-1
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Dezvoltatorii imobiliari spun că în ultimele 6 luni au observat o creștere a numărului de 

clienți care aleg să își cumpere o locuință printr-un credit ipotecar, chiar dacă avansul 

minim este de 15%. 

Irina Savu – dezvoltator imobiliar: Principalele avantaje sunt faptul că aceștia pot opta 

pentru o perioadă de creditare până la 35 de ani, pot opta pentru dobândă fixă o anumită 

perioadă și să nu uităm că un credit ipotecar poate fi refinanțat în orice moment. 

Experții avertizează asupra fenomenului de supraîndatorare 

Analiștii financiari atrag atenția asupra fenomenului de supraîndatorare, care îi poate 

lăsa fără casă pe cei care și-au luat o locuință printr-un credit bancar. 

Adrian Negrescu, analist financiar: Rata la bancă pentru o locuință nu ar trebui să 

depășească 20-25% din venit. Dacă depășește această sumă gândiți-vă că mai trebuie să 

pui facturile, mai trebuie să pui cheltuielile legate de mâncare. Când îți iei un credit de la 

bancă pentru o locuință trebuie să te gândești dacă ești capabil să îți plătești ratele pentru 

un termen de minim 6 luni. 

Singura grijă a românilor este, însă, legată de cea de a deveni proprietari, iar de când cu 

pandemia 1 din 3 tineri cu vârste cuprinse între 25 şi 34 de ani plănuiesc să îşi cumpere 

propria locuință, arată un studiu recent. Cei mai mulți își doresc o casă, în detrimentul 

unui apartament. 

Tânărul din imagini nu este o excepție. 

-Am doi copii mici și am nevoie de o casă mai mare, iar chiria într-o casă mai mare e 

comparabilă cu rata. Voi face un credit ipotecar cam 20% din sumă, iar 80% din fonduri 

proprii. 

-De ce este important pentru tine să ai propria casă? 

-Pentru siguranță, pentru a avea libertatea de a o amenaja și pentru că asta este cultura 

noastră. 

Marius Luican - CEO firma cercetare de piață: Ne-am obișnuit să evaluăm potențialul 

pieței imobiliare monitorizând indicatorii economici, rata dobanzii de-a lungul timpului, 

principalul atribut al pieței imobiliare a fost dăinuința. Când vorbeam despre o casă, 

principala nevoie emoțională a celor care și-o doreau era ca ea să dainuie în timp. Faci o 

casă și trăiești în ea pentru generațiile de după tine. 
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Românii au luat în iunie credite noi ipotecare în lei de peste 1,8 mld. lei, dublu față de 

aceași perioadă a anului trecut, fapt ce marchează un maxim lunar al ipotecarelor noi în 

lei din ultimii 14 ani. În 12 ani, 300.000 de români și-au luat o locuință cu ajutor de la 

stat. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Metroul bucureștean va fi extins și în afara orașului. Planuri pentru o 

magistrală și la Cluj 

Metroul se poate extinde cu bani europeni. În Bucureşti, Magistrala 2, cea mai circulată, 

va ajunge în comuna Berceni, din sudul Capitalei. Este linia pe care se lucrează deja 

intens la staţia Tudor Arghezi, supraterană, care ar putea fi gata anul viitor. Dar cele mai 

ambiţioase planuri pentru metrou sunt la Cluj, unde totul trebuie făcut de la zero. 

Staţia "Tudor Arghezi", de pe Magistrala 2, Berceni-Pipera, va fi de suprafaţă. Lucrările au 

început în luna ianuarie, iar acum se ridică structura celor trei etaje ale clădirii şi se 

amenajează terasamentul. Şantierul este programat să se încheie în 2022, dar primele 

trenuri cu călători vor circula abia în 2023, după probele tehnice. 

Parcarea de la Tudor Arghezi va avea 300 de locuri, iar şoferii care intră în Capitală îşi 

pot lăsa maşinile aici şi să continue drumul cu metroul. 

Proiectul extinderii Magistralei 2 aparține Primăriei Sectorului 4, iar după finalizare, noua 

linie va fi predată Metrorex. Şi va urma chiar o extindere a magistralei, cel mai probabil 

până în comuna Berceni. 

Linia de metrou se termină în centura feroviară a Capitalei. Noua stație de metrou 

urmează să fie amplasată până în șoseaua de centură sau chiar dincolo de ea, în comuna 

Berceni. O decizie finală urmează să fie luată în baza unui studiu de fezabilitate. 

Cel mai ambiţios proiect de metrou este în Cluj Napoca. Primăria vrea o soluţie rapidă 

care să lege orașul de comunele din apropiere. 

În prima fază, metroul va porni din comuna Florești, care este cea mai mare comună din 

țară, și va ajunge până în partea de est a municipiului Cluj-Napoca. Traseul va fi de cel 

puțin 14 km. Potrivit estimărilor optimiste, magistrala va fi gata în anul 2026. 
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Şi construcția metroului din Cluj-Napoca, și extinderea metroului bucureștean se vor 

face cu bani europeni. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 În iunie, România a fost pe locul doi în Europa ca avans al lucrărilor 

din construcţii (Eurostat) 

Lucrările din construcţii au înregistrat un avans de 2,8% în zona euro şi de 3,5% în 

Uniunea Europeană, în iunie, comparativ cu perioada similară din 2020. Cele mai 

semnificative creşteri sunt înregistrate în Ungaria (27,7%), România (10,2%) şi Austria 

(10%), arată datele publicate miercuri de Oficiul European de Statistică (Eurostat). 

Singurele scăderi anuale au fost în Spania (minus 10,6%), Germania (minus 1,6%) şi 

Belgia (minus 0,6%). 

Comparativ cu luna precedentă, lucrările din construcţii au înregistrat în iunie o scădere 

de 1,7% în zona euro şi de 1,2% în Uniunea Europeană. 

Cele mai semnificative creşteri lunare au fost în Slovenia (4,8%), Ungaria (3,6%) şi 

România (2%), iar cel mai semnificativ declin în Slovacia (minus 6,5%), Spania (minus 

3,6%) şi Austria (minus 3,3%). 

În mai, lucrările din construcţii au înregistrat un declin de 0,4% în zona euro şi de 0,2% în 

UE, potrivit raportului citat de Agerpres. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Eduard Novak a plecat la Jocurile Paralimpice de la Tokio, unde va 

concura la 4 probe, cu șanse la medalie. Promisiunea ministrului 

Eduard Novak a plecat în această dimineaţă spre Tokyo cu gândul să repete 

performanţa din 2012 când a devenit primul campion paralimpic din istoria României. 

 

 

https://www.agerpres.ro/
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DIN ARTICOL 

România nu are un velodrom funcţional aşa că sportivii care vor participa la Jocurile 

Paralimpice de la Tokyo au mers să se antreneze în Bulgaria. Printre ei chiar ministrul 

Sportului. Într-un interviu în exclusivitate pentru Digi24, Eduard Novak a recunoscut 

problema şi speră că o astfel de pistă va fi construită în mandatul său. 

Eduard Novak a plecat în această dimineaţă spre Tokyo cu gândul să repete 

performanţa din 2012 când a devenit primul campion paralimpic din istoria României. 

Eduard Novak: După 25 de ani să-ți atingi visul, și prin ce am trecut a fost un sentiment 

extraordinar sa ajungi acolo în vârful piramidei. Și chiar după atâția ani și eu am emoții 

înainte de competiții, dar deja mă cunosc bine și știu care sunt emoțiile pozitive, emoțiile 

negative și de ce am nevoie, așa că încerc. Să fiu concentrat pe competiție, ca să pot să-

mi rezerv cât mai multa energie. 

El va concura pentru o medalie la patru probe. 

Eduard Novak: Voi concura pe data de 26 august la proba de un kilometru, care e o 

probă pentru sprinteri, nu e proba mea, dar va fi o competiție de încălzire pentru data 

de 27, când concurez în proba mea de obiectiv, 4 kilometri urmărire pe pistă, după care 

pe 1 septembrie am proba de contratimp individual la șosea și pe 3 proba de fond tot la 

șosea. 

„Antrenamentele de bază le-am făcut în România, iar cele de specifice le-am făcut în 

Bulgaria” 

Ministrul Sportului recunoaşte, însă, că nu i-a fost uşor să se pregătească în această 

perioadă mai ales că în România nu există un velodrom practicabil, aşa că a fost nevoit 

să se antreneze în Bulgaria. Speră, însă, ca până la final de mandat, situaţia să se rezolve. 

Eduard Novak: Am început pregătirea serioasă din mai, și, treptat, din ce în ce mai 

specific, desigur noi nu avem încă un velodrom competitiv în România, și cel mai 

apropiat de noi e în Bulgaria, așa că e o alegere bună, însă antrenamentele de bază le-

am făcut în România, iar cele de specifice le-am făcut în Bulgaria. 
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Înainte de competiţie, Eduard Novak a primit încurajări de la familie având în vedere că 

jocurile din acest an se desfăşoară fără spectatori. 

Eduard Novak: Toți sunt lângă mine și cred că au emoții mai mari decât am eu. 

România participă cu 7 sportivi la Jocurile Paralimpice de la Tokyo, care încep pe 24 

august. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Noul ambasador trimis de Iohannis la Washington anunță un 

RECORD: 'Explozie' a exporturilor românești în SUA 

Ambasada României la Washington, condusă de o lună de fostul consilier prezidențiale 

Andrei Muraru, anunță o creștere masivă a exporturilor românești în SUA. Conform 

prognozelor, exporturile vor atinge un nivel record în 2021. 

„Știați că prognoza pentru anul în curs a exporturilor românești pe piața americană arată 

că va fi depășit un nivel record pentru relația bilaterală, acesta atingând pragul de 2,8 

miliarde dolari? 

Prognoza se bazează pe evoluția ascendentă din primul semestru al acestui an a 

schimburilor comerciale bilaterale româno-americane care au urcat de la nivelul de 

1,444 miliarde dolari la 2,167 miliarde dolari, ceea ce reprezintă o creștere de 50,1%. În 

același timp, exporturile românești pe piața americană au înregistrat un avans de 37,3%, 

până la nivelul de 1,393 miliarde dolari”, transmite Ambasada României la Washington. 

În 2019, totalul schimburilor comerciale cu SUA a fost de aproximativ două miliarde de 

dolari. Altfel spus, mai puțin de 2% din volumul comerțului exterior al României. Dar, 

suntem pe plus, adică vindem de aproape un miliard de dolari mai mult decât 

cumpărăm din State. În 2019, am exportat de aproximativ 950 de milioane de dolari mai 

mult decât am importat de peste Ocean. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 
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 România ar putea primi refugiați din Afganistan. Premierul anunță că 

avionul care aduce românii în țară va lua la bord și alți cetățeni 

Premierul Florin Cîțu anunță că la ședința Consiliului Suprem de Apărare a Țării de 

săptămâna viitoare se va discuta și despre posibilitatea ca România să primească 

refugiați din Afganistan. Deocamdată, este sigur doar faptul că în aeronava trimisă 

pentru a aduce cetățenii români din Afganistan se vor afla și cetățeni afgani. 

„Ieri, după apelul de luni, au fost 8 persoane care au contactat ambasada din Pakistan. 

Nu am datele de aseară, dacă au mai existat cetățeni care să fi contactat ambasada. 

Avem o discuție în CSAT săptămâna viitoare pentru a lua astfel de decizii (primirea de 

refugiați, n.r.). Pot să vă spun că avionul nostru va lua și alți cetățeni din Afganistan”, a 

declarat Cîțu. 

Premierul nu a dorit să ofere informații despre numărul colaboratorilor afgani pe care 

România i-a avut la Kabul. „Avem această situație la MApN, este în lucru. Sunt informații 

care nu pot să le dau publice”, a precizat Cîțu. 

Florin Cîțu a mai explicat că deocamdată nu există o discuție despre cote de refugiați 

afgani pentru țările UE. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Dispozitivul de supraveghere a frontierei de stat, întărit din cauza 

situației din Afganistan. România, pe ruta obișnuită a refugiaților din 

Orient 

Europa se aşteaptă la valuri de migranţi după instalarea talibanilor în Afganistan, iar 

România este ţară de tranzit spre Occident. Şi astăzi un adolescent afgan a încercat să 

ajungă în Vest ascuns într-un geamantan. Sunt voci autorizate care spun că, în condițiile 

actuale, imigranții afgani ar trebui să beneficieze de o anumită clemență şi să nu fie 

expulzaţi din ţările în care ajung. 
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Noaptea trecută, în trenul spre Germania, polițiștii de frontieră de la Curtici au găsit un 

tânăr afgan de 15 ani în geamantanul unei românce. 

Adolescentul voia să ajungă la fratele lui, care este deja în Occident. Nu are documente, 

dar a sperat că va reuşi cu ajutorul femeii care este concubina fratelui său. 

Tânărul afgan a plecat din ţara natală înainte ca talibanii să preia puterea. Acum însă, cel 

mai probabil, frontierele României vor fi forţate de tot mai mulţi fugari din Afganistan. 

Reprezentanții ONU cer să fie primiţi cu înțelegere. 

Reprezentant în România al Agenției pentru Refugiați a Națiunilor Unite: "Dacă vor fi 

cereri de oferire a statutului de refugiat din partea acestei categorii, respingerea lor ori 

deportarea lor şi obligarea la revenirea în ţara de origine le-ar putea pune în pericol 

vieţile.'' 

Situaţia din Afganistan ar putea fi exploatată de imigranți din alte state asiatice sau 

africane. 

Potrivit surselor judiciare, de multe ori, imigranți afgani au pretins că provin din Siria sau 

Irak, încercând astfel să obțină o mai mare înțelegere din partea autorităților. 

România este în stare de alertă. 

Fabian Bădilă, purtător de cuvânt IGPF: "A fost întărit dispozitivul de supraveghere a 

frontierei de stat și se acționează în sistem integrat cu celelalte stucturi ale Ministerului 

Afacerilor Interne". 

Potrivit unor surse judiciare, grupările de crimă organizată vor profita şi mai mult de 

refugiaţi şi le vor cere sume tot mai mari de bani. Femeile, expuse persecuţiei în 

Afganistan, vor fi printre primele care vor încerca să fugă din ţara lor. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Europarlamentarii se vor întâlni joi dimineață cu șeful diplomației 

europene pentru a dezbate ultimele evoluții a evenimentelor din 

Afganistan 

Europarlamentarii se vor întâlni joi dimineață cu șeful diplomației europene, Josef Borell, 

pentru a dezbate ultimele evoluții a evenimentelor din Afganistan, transmite miercuri 

Parlamentul European (PE). 

„Comitetele pentru afaceri externe și dezvoltare, împreună cu delegația pentru relațiile 

cu Afganistan, vor ține joi 19 august o reuniune comună extraordinară cu Josep Borrell, 

Înalt Reprezentant UE / Vicepreședinte al Comisiei Europene”, se arată în comunicatul 

PE. 

Într-o declarație publicată marți, 16 august, David McAllister, președintele Comisiei 

pentru afaceri externe, Tomas Tobé, președintele Comisiei pentru dezvoltare, și Petras 

Auštrevičius, președintele delegației pentru relațiile cu Afganistan, au deplâns 

„calamitatea politică, militară și morală din Afganistan”. Aceștia au solicitat „tuturor 

părților să asigure și să faciliteze plecarea în condiții de siguranță și ordonată a 

cetățenilor străini și afganilor care doresc să părăsească țara”, adăugând că Europa 

poartă „o responsabilitate morală pentru cei care au lucrat pentru entitățile UE, pentru 

partenerii NATO și alte organizații internaționale și ale societății civile.” 

 (Sursa: G4media.ro) 

 


